
BAKKEHÆLDET VANDVÆRK 
Bestyrelsens beretning for året 2024 

 
 
Bestyrelsen har i beretningsperioden bestået af  
 

- Jan Flemming Hansen  (Formand),  
- Lars Frydenlund   (Kasserer),  
- Henrik Pedersen   (Driftsansvarlig)  
- Knud Christensen  (Bestyrelsesmedlem) 
- Morten Kasper   (Bestyrelsesmedlem) 

 
Desuden en aktiv suppleant: Christian Kehr 

 
 
Vandværket betjener 124 andelshavere på Bakkehældet, Sognevej og Grusbakken. 
 
Bakkehældets Vandværk leverer godt vand. Vand der er fri for PFAS, pesticider og andre 
uønskede ”tilsætningsstoffer”. 
 
Når det er sagt, har 2024 været et skrækkeligt år for vandværket … 
 
Vandforbruget steg hen over sidste halvdel af året og ad flere omgange blev I (brugerne) 
opfordret til at kontrollere jeres målere, for at se om I havde et unormalt stort forbrug. 
 
Det gav ikke noget resultat … 
 
Så foretog vandværket ekstra fjernaflæsninger af målerne, - hvilket resulterede i at en 
enkelt bruger blev gjort bekendt med et merforbrug. 
 
For at udelukke utætheder i rentvandstanken som mulig årsag, lukkede vandværket ned i 
tre dage, hvor vi gik på nødforsyningen fra Strøby Egede Vandværk. 
 
Dette afslørede ingen utætheder i rentvandstanken. 
 
Sidst på året hyrede vi et firma med speciale i at finde lækager på ledningsnettet … 
 
Heller ikke dette gav det ønskede resultat. 
 
Ved Nytår meddelte en borger, at han havde konstateret en højlydt rislen fra kloakken på 
vejen ud for hans hus, hvilket viste sig at rumme forklaringen på problemet. 
 
Der var et ledningsbrud som ikke var synligt på overfladen, da vandet løb i kloakken. 
 
3. januar 2025 blev ledningsbruddet udbedret og det store vandforbrug forsvandt straks. 
 



Maj 2024 – Pumpe 2 kører ustabilt grundet luft i pumpen. 
 
Pumpen blev koblet ud i en periode, hvorefter den blev udluftet og igen sat i drift. 
 
December 2024 – SMS-Service 
 
I december 2024 tegnede vandværket abonnement på SMS-Service, så vi hurtigere kan 
komme i kontakt med vores brugere, når behov opstår. 
 
Kontakt er dog betinget af at man er registreret på SMS-Service, hvilket sker via 
vandværkets hjemmeside. 
 
Januar 2025 – Forbedret IT-sikkerhed på vandværket 
 
Vores leverandør af vandværkets styring meddelte i september 2024, at firewallen på 
vandværkets styring ikke længere kunne opdateres. 
 
Firewall blev skiftet i januar 2025 og samtidig fik vandværket 2-faktor login til styringen. 
 
Februar 2025 – Rørbrud i råvandsstationen over boringen – og Kogeanbefaling … 
 
Søndag den 23. februar opstod et rørbrud i råvandsstationen over vandværkets boring. 
 
Som følge deraf gik vandværket straks på nødforsyningen fra Strøby Egede Vandværk. 
 
Det er noget vi ”bare kan gøre” og meddele det til Strøby Egede Vandværk ved 
førstkommende lejlighed. 
 
Mandag den 24. februar havde jeg et frokostmøde i Roskilde. 
 
Da jeg kom hjem fra mødet lå der en besked til mig fra min nabo i Messenger: 
 
”Hej Jan, får vi stadig vand fra Strøby Egede Vandværk?” – Hvilket jeg bekræftede. 
 
Til beskeden var der vedhæftet et opslag fra Aula, der omtalte en Kogeanbefaling fra 
Strøby Egede Vandværk. 
 
Jeg kontaktede straks Strøby Egede Vandværk, der bekræftede hændelsen og tilsendte 
mig Kogeanbefalingen fra Styrelsen for Patientsikkerhed (hed tidligere Embedslægen). 
 
Jeg lagde Kogeanbefalingen op på vandværkets hjemmeside, hvorefter jeg via 
vandværkets SMS-Service udsendte melding om Kogeanbefaling og at Kogeanbefalingen 
kunne læses i sin helhed på hjemmesiden. 
 
Stevns Kommune rundsendte lidt senere Kogeanbefalingen i Epost. 
 
Mandag aften blev det skadede rør i råvandsstationen udskiftet og vandværket gik igen på 
eget vand og afblæste Kogeanbefalingen. 



Tirsdag den 25. februar formiddag afblæste Stevns Kommune Kogeanbefalingen. 
 
BEMÆRK: 
 
Strøby Egede Vandværk og Stevns Kommune vidste ikke at vi var gået på nødforsyningen 
om søndagen. 
 
For at imødegå lignende i fremtiden, er vandværkets bestyrelse tilmeldt Strøby Egede 
Vandværks SMS-Service, så vi modtager melding samtidig med Strøby Egede Vandværks 
forbrugere. 
 
Marts 2025 – Kompressoren kører konstant. 
 
Kompressoren skal normalt kun køre når der pumpes vand ind på vandværket, samt når 
filtrene skylles. 
 
Årsagen var at en ventil i vandværkets iltstyringstavle var defekt. 
 
Ventilen blev skiftet i forbindelse med årlig service og kompressoren kører igen normalt. 
 
Analyse af vandet. 
 
DONSLAB har i 2024 foretaget følgende analyser af vandet: 
 
1 stk. A-parametre  (på ledningsnettet) 
1 stk. Driftskontrol – Proces (afgang vandværk)  
1 stk. A+B- parametre  (på ledningsnettet) INGEN Pesticider eller PFAS 
1 stk. Drift – Bilag E  (afgang vandværk) (Mangan, Ammonium og Nitrit) 
1 stk. Boringskontrol  INGEN Pesticider 
 
A- og B-parametre, samt Drift – Bilag E, er de betegnelser, der anvendes i 
drikkevandsbekendtgørelsen.  
(Drikkevandsbekendtgørelsen ligger på vandværkets hjemmeside) 
 
Alle vandrøver overholder alle grænseværdier – INGEN PFAS og Pesticider 
 
Prøveresultaterne ligger på vandværkets hjemmeside. 
 
Vandets hårdhed. 

Hårdhedsgrad (odH)  Betegnelse 
0 – 4   Meget blødt 
4 – 8   Blødt 
8 – 12   Middelhårdt 
12 – 18  Temmelig hårdt  
18 – 24  Hårdt (Vores vand er 19) 
24 – 30   Meget hårdt 
Over 30   Særdeles hårdt 

 



Takstblad 2025. 
 
Takstbladet er godkendt af Stevns Kommune og ligger på vandværkets hjemmeside. 
 
Prisstigningerne på anlægsbidrag (kun nye ejendomme), er alene begrundet i ændring af 
indekstallet, der hvert år fastsættes af Konkurrence- og Forbrugerstyrelsen, baseret på tal 
fra Danmarks Statistik. 
 
Prisen for vand er uændret i forhold til 2024. 
 
Vandforbrug. 
 
Der blev i 2024 udpumpet 10.540 m³ fra vandværket til brugerne 
 
Der blev i 2024 købt 102 m3 vand fra Strøby Egede Vandværk via nødforsyningen i 
forbindelse med kontrol af rentvandstanken for utætheder. 
 
Som følge af ledningsbruddet er der i 2024 et vandspild, som har pålignet vandværket en 
afgift på DKK 998,-. 
 
Kommende projekter. 
 

• Sektionering af ledningsnettet. 

• Udskiftning af vandmålere i 2027. (Lovbefalet) 
 
Bundfældningstank. (Option) 
 
Vandværket hensætter fortsat DKK 200.000 til etablering af en bundfældningstank til 
skyllevandet fra vandværket, som følge af et generelt krav fra Stevns Kommune. 
 
Bakkehældet Vandværk har anmodet om dispensation fra kravet, da vandværkets 
udledning af skyllevand er minimal – I 2024: 264 m3 
 
TAK til bestyrelsen for indsatsen i året der er gået. 
 

P.b.v. 
 
 
 
 
 

Jan Flemming Hansen 
Bestyrelsesformand 

Bakkehældet Vandværk, a.m.b.a. 


